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Sessió ordinària de 4 de juny de 1998. 

 
A la vila d'Artà, quatre de juny de mil nou-cents noranta-vuit, quan són les vint hores i 
trenta minuts, es reuneixen al Saló de Sessions de la Casa Consistorial els senyors 
regidors anotats al marge, a fi de celebrar sessió ordinària, en primera convocatòria, 
sota la presidència del batle, Montserrat Santandreu Ginard, assistit per la secretària, 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza. 
 
1.- APROVACIÓ, SI DE CAS, DE LES ACTES DE LES SESSIONS DE 10 I 19 
DE MARÇ.- 
 
La secretària llegeix les actes corresponents a les sessions de 10 i 19 de març de 1998, 
els reunits les troben conformes i les aproven per assentiment. 
 
2.- APROVACIÓ, SI DE CAS, DE LES GRATIFICACIONS DEL PERSONAL 
CORRESPONENTS ALS MESOS DE FEBRER A MAIG DE 1998.- 

La Secretària explica que se presenten les gratificacions corresponents als 
mesos de febrer a maig de 1998; es tracten de treballs realitzats amb motiu de les 
festes de Setmana Santa, la Rua i el Pac efectuats pel personal de la Policia i Brigada. 

El total de les gratificacions sumen la quantitat de 920.000 ptes. 
El portaveu del PP., Sr. Sureda, manifesta la seva conformitat. 
El portaveu del PSOE, Sr. Silva, està conforme, però manifesta que hi ha 

d'haver una tendència a minvar les gratificacions, s'ha d'anar a augmentar la plantilla. 
El Sr. batle exposa que, donat que el personal integrant de la brigada ja no és 

l'encarregat de realitzar les tasques de neteja, es podran minvar les gratificacions amb 
una remodelació del personal. 

En canvi, no serà possible minvar les gratificacions realitzades pel personal de 
la Policia, ja que no hi ha auxiliars de Policia ni Policies Locals a l'Escola de la 
Comunitat Autònoma, almenys, fins que se pugui incrementar el planter i això permeti 
un millor repartiment d’hores. 

Per unanimitat dels reunits, s'acorda: 
1.- Aprovar les gratificacions del personal corresponents als mesos de febrer a 

maig de 1998. 
 
3.- APROVACIÓ, SI DE CAS, DEL PRESSUPOST PER A 1998.- 
 

El Sr. batle exposa que el total del Pressupost per a 1998 puja la quantitat de 
933.500.000 de ptes. 

A continuació, el Sr. batle va explicar els diferents capítols del Pressupost de 
Despeses i Ingressos, relacionant-los amb els mateixos de l'exercici anterior i amb el 
total del Pressupost. 

Finalment, enumera les principals inversions previstes en el Pressupost i 
exposa que amb el Pressupost s'aprova la plantilla de personal i les bases d'execució. 

El portaveu del PP., Sr. Sureda, manifesta que gran part de l'augment del 
Pressupost és per obres subvencionades per altres organismes, i no suposa una pressió 
fiscal per l'Ajuntament. 

El portaveu del PSOE, Sr. Silva, exposa que durant aquests sis mesos s'ha 
planificat el capítol d'inversions i consensuat amb l'equip de govern, per això el seu 
grup està d'acord amb aquest capítol. 

Per altra banda, el portaveu del PSOE manifesta que hi ha temes en els quals 
no estan d'acord. 

En el present exercici hi haurà un romanent de crèdit més petit que el de l'any 
passat (serà de 60.000.000 ptes, en lloc de 100.000.000 ptes.); considera que se podria 
afinar més.

 



Opinen que les gratificacions són molt elevades. 
Se podria haver planificat millor el tema del manteniment  d'infraestructures. 
Finalment, el portaveu del PSOE considera que després d'haver-se aprovat tan tard el Pressupost, l'equip de 

govern  té un xec en blanc de 120.000.000 ptes. 
El Sr. batle li diu al portaveu del PSOE que no entén el que ha explicat del xec en blanc i sollicita al citat 

portaveu que ho expliqui, si és que té arguments concrets o una proposta alternativa degudament elaborada. 
Després de breu deliberació, se sotmet el present punt a votació, amb el següent resultat: 10 vots a favor (IA i 

PP) i 3 vots en contra (PSOE), s'acorda: 
1.- Aprovar el Pressupost per a 1998 amb un total tant d'ingressos com de despeses de 933.500.000 ptes. 
2.- Aprovar la plantilla de personal i les bases d'execució que formen part del Pressupost. 
3.- Remetre l'edicte al BOCAIB per a la seva exposició pública. Se considerarà definitiu el present acord, en cas 

de la no presentació de reclamacions. 
 

4.- APROVACIÓ, SI DE CAS, DE LA MODIFICACIÓ D'ORDENANCES PER A 1998.- 
 

El Sr. batle informa que en el present punt de l'ordre del dia es proposa un increment general del 2.1%, per 
aplicació de l'IPC, en els impostos directes, excepte l'Impost sobre Vehicles de Tracció Mecànica que no sofreix 
augment, i en les taxes i preus públics. Per norma general, les ordenances no passen d’aquest augment (2'1%) per aquest 
1998. 

Així mateix, informa el Sr. batle que l'Impost sobre Bens Immobles de naturalesa urbana i rústica, l'Impost 
sobre Activitats Econòmiques i l'Impost sobre Increment del valor dels terrenys sofreixen un augment del 2.1% en el 
valor cadastral, per aplicació de l’establert en la Llei de Pressupostos de l'Estat.. 

Igualment, explica el Sr. batle que se proposa un augment superior al 2.1% en aquelles taxes i preus públics que 
poden tendir a un autofinançament del servei. 

A continuació, el Sr. batle procedeix a relacionar totes les Ordenances amb els seus increments. 
El portaveu del PP., Sr. Sureda, manifesta la conformitat del seu grup, donat que s'ha utilitzat la mateixa 

filosofia de l'any passat, pujar l'IPC. 
El portaveu del PSOE, Sr. Silva, manifesta la conformitat del seu grup. 
Després de breu deliberació, per unanimitat dels reunits, que representa el vot favorable de la majoria absoluta 

legal que requereix l'article 47-3.h de la LBRL, s'acorda: 
1.- Aprovar inicialment la modificació de tarifes de les Ordenances per a 1998. 
2.- Ordenar la seva exposició pública per termini de trenta dies mitjançant la publicació d'edicte en el BOCAIB, 

per la presentació de reclamacions. En cas de la no presentació de reclamacions, se considerarà definitiu l'acord. 
 

5.- APROVACIÓ PROVISIONAL, SI DE CAS, DEL PLA PARCIAL DEL SECTOR INDUSTRIAL 
ELS PUJOLS.- 
 

El Sr. batle exposa que el present Pla Parcial es va aprovar a la sessió plenària de dia 18-09-97 i va ser exposat 
al públic en el B.O.C.A.I.B., núm. 131, de dia 21-10-97. 

Així mateix, es va remetre tot l'expedient del Pla Parcial als organismes competents. 
Del resultat de l'exposició pública, es va presentar una allegació, pel Grup Balear d'Ornitologia i Defensa de la 

Naturalesa, G.O.B., en la qual es sollicitava l'atenuació de l'impacte estètic i paisatgístic. 
La Comissió de Medi Ambient i Ordenació del Territori del Consell Insular de Mallorca va emetre el següent 

informe: 
"El nou accés previst més a prop a Artà, haurà de projectar-se amb un tercer carril que resolgui els girs de 

l'esquerra. 
L'accés actual al Restaurant hauria de suprimir-se o, en tot cas, hauria d'acondicionar-se la intersecció existent. 
S'ha de respectar la zona de protecció del vial que, com a mínim, serà de devuit metres (18m), comptadors des 

de l'aresta exterior de l'esplanada del camí. 
Haurà de contemplar-se en el Projecte d'urbanització que, en tot cas, les aigües pluvials no es poden abocar al 

camí. 
El projecte referent a les interseccions amb el camí serà redactat per tècnic competent". 
Finalment, el Sr. batle informa que ara s'ha d'aprovar provisionalment el Pla Parcial i remetre-ho a la Comissió 

Insular d'Urbanisme, per la seva aprovació definitiva. 
Els portaveus del PP i PSOE, manifesten la seva conformitat. 
Després de breu deliberació, per unanimitat dels reunits, que representa el vot  de la majoria absoluta legal que 

requereix l'article 47.3-i de la LBRL, s'acorda: 



1.- Aprovar provisionalment el Pla Parcial del Sector Industrial de Els Pujols, sempre que en el Projecte 
d'urbanització es contempli el que s’assenyala a l'informe de la Comissió de Medi Ambient i Ordenació del Territori del 
Consell Insular de Mallorca i en l'allegació del GOB. 

2.- Estimar l'allegació presentada pel Grup Balear d'Ornitologia i Defensa de la Naturalesa, GOB. 
3.- Remetre l'expedient complet a la Comissió Insular d'Urbanisme instant l'aprovació definitiva, que es 

considerarà atorgada per silenci administratiu en el cas de que transcorrin tres mesos des de l'entrada de l'expedient 
complet en el Registre de l’òrgan competent, sense que es notifiqui la resolució. 
 

6.- APROVACIÓ INICIAL, SI DE CAS, DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PLA PARCIAL 
D'ORDENACIÓ DEL SECTOR 5 DE LA COLÒNIA DE SANT PERE.- 
 

El Sr. batle exposa que es tracta de la modificació del Pla Parcial del Sector 5, aprovat definitivament per la 
Comissió Insular d'Urbanisme, a la sessió celebrada els dies 1 i 8 de juliol de 1997. 

La modificació proposada tracta bàsicament de substituir l'ús turístic de l'anomenada, en el Pla Parcial aprovat, 
Especial Hotelera,  per l'ús de vivendes. 

Aquesta modificació proposada no suposa augment de població, es manté la densitat de 60 hab/ha fixada en les 
NN.SS. 

Després de breu deliberació, per unanimitat dels reunits, que representa el vot de la majoria absoluta legal que 
requereix l'article 47-3.i de la LBRL, s'acorda: 

1.- Aprovar inicialment la modificació puntual del Pla Parcial d'Ordenació del Sector 5 de la Colònia de Sant 
Pere. 

2.- Exposar-ho a informació pública per termini d'un mes mitjançant edicte en el BOCAIB i en el Diari Balears. 
Durant aquest termini, l'expedient es trobarà a la Secretaria de l'Ajuntament a on es podrà examinar i formular les 
allegacions pertinents. Així mateix, es citarà personalment als propietaris de terrenys inclosos en el Pla. 

3.- Es suspèn l'atorgament de llicències de parcellació de terrenys, edificacions i demolicions  en l'àmbit 
territorial  de l'esmentat Pla. La suspensió tendrà una duració màxima de dos anys i finalitzarà, en tot cas, amb 
l'aprovació definitiva del Pla. 
 

7.- RATIFICACIÓ, SI DE CAS, DE L'ACORD DE LA COMISSIÓ DE GOVERN DE 26 DE MAIG 
SOBRE "APROVACIÖ DEL PLEC DE CONDICIONS PER A LA CONTRACTACIÓ, MITJANÇANT 
SUBHASTA, DE L'OBRA ANOMENADA RENOVACIÓ DE LA XARXA DE CANONADES DE 
L'ABASTAMENT I SANEJAMENT D'ARTÀ, 1ª FASE".- 
 

El Sr. batle exposa que la Comissió de Govern, a la sessió de dia 26 de maig, aprovà el plec de condicions que 
ha de regir l'obra anomenada "Renovació de la xarxa de canonades de l'abastament i sanejament d'Artà, 1ª fase", inclosa 
en el Pla d'Obres i Serveis de 1998, amb un pressupost total  de 76.875.000 ptes. 

Procedeix la ratificació de l'acord, abans esmentat, pel Ple de l'Ajuntament. 
Després de breu deliberació, per unanimitat dels reunits, s'acorda: 
1.- Ratificar l'acord adoptat per la Comissió de Govern, a la sessió de 26 de maig de 1998, sobre "Aprovació del 

plec de condicions per a la contractació, mitjançant subhasta, de l'obra anomenada “Renovació de la xarxa de canonades 
de l'abastament i sanejament d'Artà, 1ª fase". 
 

8.- APROVACIÓ, SI DE CAS, DE LES PRESCRIPCIONS IMPOSADES PER L'ACORD DE LA C.I.U. 
DE 27 DE MARÇ DE 1998 EN RELACIÓ A LA MODIFICACIÓ DE LES NN.SS.- 
 

El Sr. batle exposa que el present punt tracta de l'aprovació de les prescripcions imposades per l'acord adoptat 
per la Comissió Insular d'Urbanisme, a la sessió celebrada el dia 27 de març de 1998, en relació a la modificació de les 
NN.SS. 

A continuació, els reunits estudien les prescripcions imposades per la Comissió Insular d'Urbanisme. 
Després de breu deliberació, per unanimitat dels reunits, que representa el vot de la majoria absoluta legal que 

requereix l'article 47-3.i de la LBRL, s'acorda: 
1.- Aprovar el Text Refús de la normativa urbanística en el qual s'incorporen les modificacions aprovades per la 

Comissió Insular d'Urbanisme, a la sessió celebrada els dies 27 de març i 3 d'abril de 1998, i es complimenta la 
prescripció primera imposada en l'esmentat acord. 

2.- Aprovar la memòria en la qual es complimenta, en l'apartat 6, la prescripció segona del mateix acord. 
3.- Remetre el present acord a la Comissió Insular d'Urbanisme. 



 
9.- APROVACIÓ, SI DE CAS, DE RECOLZAR LA MOCIÓ DE LA REVISTA LOCAL BELLPUIG, 

EN REPRESENTACIÓ DE LA "COORDINADORA DE PREMSA PER A LA RECUPERACIÓ DEL TREN" 
PER REIVINDICAR LA RECUPERACIÓ DE LA LÍNIA INCA-ARTÀ.- 
 

El Sr. batle exposa que la Revista Local Bellpuig, publicació que forma part de la "Coordinadora de Premsa per 
a la recuperació del Tren", insta a la Corporació a aprovar una moció de recolzament per reivindicar la tornada del tren a 
Artà i recuperar la línia fèrria des d'Inca a Artà. 

A continuació, el Sr. batle dóna lectura a l'escrit presentat per la Revista Local Bellpuig que, copiat literalment, 
diu: 

"En data del 9 de gener de 1998, les publicacions dels vuit pobles per on passa la línia fèrria des d'Inca a Artà, 
ens vàrem reunir per plantejar-nos seriosament la possibilitat de la recuperació del tren des d'Inca a Artà. També s'hi 
adheriren els representants de les revistes de Capdepera, Cala Millor i Porto Cristo, formant un total de 15 associacions 
agrupades amb el nomenament de "Coordinadora de Premsa per a la recuperació del Tren". 

Des d'aleshores i periòdicament ens hem reunit per tal d'unir forces entre els pobles afectats per tal d'implicar la 
gent de les distintes localitats i a la vegada els Grups Polítics i Consistoris locals, per tots junts reivindicar la 
recuperació de la línia Inca-Artà a la Conselleria responsable del Govern Balear. 

Han sortit opinions a quasi totes les revistes associades i una editorial conjunta a la qual manifestàvem les 
nostres reivindicacions. També els distints periòdics provincials s'han fet ressò de la problemàtica que ens ocupa, i 
moltes persones ens recolzen amb fermesa. 

Per tots aquests motius expressats ens dirigim a vostè demanant el següent: 
Que es digni dur a Plenari la nostra proposta a fi de què s'aprovi la moció per unanimitat del Consistori i la 

posterior presentació al Conseller de Foment del Govern Balear". 
Després de llegit l'escrit de la revista local Bellpuig, els portaveus del PP. i PSOE donen la seva conformitat. 
Per unanimitat dels reunits, s'acorda: 
1.- Aprovar el recolçament de la moció de la revista local Bellpuig, en representació de la "Coordinadora de 

Premsa per a la recuperació del Tren" per reivindicar la recuperació de la línia Inca-Artà. 
2.- Remetre el present acord a la revista local Bellpuig i a la Conselleria de Foment del Govern Balear. 

 
10.- PRECS I PREGUNTES.- 

 
Seguidament, la Secretària dóna lectura a l'escrit de precs i preguntes presentat pel PSOE i a les contestacions 

pertinents; així com a les propostes presentades pel mateix grup polític: 
 

Ha estat creat el patronat de teatre d'Artà en ell hi ha dos representants de cada grup de teatre i dos representants 
de l'Ajuntament. Quin són els noms i llinatges dels representants municipal?. Quins criteris s'han seguit per designar els 
representants municipals? 

Batle: Ni s'ha creat formalment cap "patronat de teatre d'Artà" ni en forma part cap representant municipal. 
Una altra cosa és que s'hagi convidat al Batle i al regidor de Cultura a alguna reunió per tal de parlar d'aquesta 

possibilitat i del grau d'implicació municipal en el cas que aquesta idea cristalitzi i es formalitzin els corresponents 
estatuts. Si és així, ja se designaran els corresponents representants en el moment oportú. 
 

Quantes llicències de TAXI té atorgades aquest Ajuntament? 
Batle: 10 llicències. 

 
Quantes d'elles es troben en actiu? 
Batle: 5 llicències en actiu. 

 
Té previst l'equip de govern dur a terme una revisió dels cotxes per comprovar l'estat dels vehicles i si es troben 

en el seu correcte i legal disponibilitat per desenvolupar el servei? 
Batle: la inspecció d'aquest any està prevista per al proper dia 1 de juliol. 

 
A la data d'avui quantes llicències de TAXI té disponibles per les possibles sollicituds? 
Batle: 5 llicències disponibles. 
 
Proposta 1: Institucionalitzar per part de l'Ajuntament el retrat del ex-batle democràtic a partir de l'any 1979. 
Batle: L'equip de govern tendrà en compte aquesta proposta, tot i que seria adient d'aplicar-la un cop s'hagi 



remodelat aquesta sala d'actes. 
 

Proposta 2: La retirada completa de la reforma circulatòria del nucli urbà d'Artà. 
Batle: Aquesta proposta serà degudament debatuda quan el PSOE d'Artà, que tan malament veu la circulació 

rodada dins el nucli urbà, presenti a l'equip de govern per a la seva discussió una proposta concreta i rigorosa, plasmada 
gràficament, aportant les possibles alternatives i solucions que, a parer vostre, puguin solucionar aquest problema. 

Mentre les propostes del PSOE d'Artà es formulin com a simples queixes o descripcions d'evidències que tots 
coneixem sense aportar cap solució alternativa serà infructuós presentar-les. 
 

Proposta 3: Que l'edifici i la plaça anomenada fins ara del PES passin a anomenar-se GABRIEL GARAU I 
CASSELLAS. 

Batle: De bell antuvi, es dubta molt de si és lícit i convenient canviar el nom de dita plaça. En qualsevol cas està 
a punt de presentar-se un informe sobre la retolació dels noms dels carrers i places d'Artà on es proposen una sèrie de 
canvis de noms entre els quals se pot tenir en compte la figura del batle Gabriel Garau Casellas. 
 

I no havent-hi més assumptes a tractar, quan són les vint-i-dos hores, s'aixeca la sessió, de la qual, com a 
secretària, don fe. 
 
 


